

2015 MASTERCARD MEMORIAL CUP

SATURDAY, MAY 23, 2015

ROUND-ROBIN

RIMOUSKI OCEANIC VS OSHAWA GENERALS

Journalist: Mathieu Tanguay

Two champions of their respective leagues will step on the ice of the Colisée Pepsi in Quebec for the first time on day 2 of the 2015 MasterCard Memorial Cup Saturday afternoon. The monarchs of the Quebec Major Junior Hockey League, the Rimouski Oceanic, will face the worthy representatives of the Ontario Hockey League, the Oshawa Generals.

The Oceanic enters the Memorial Cup round-robin tournament for the fourth time in their 20 year history. Rimouski won the national title in its first try in 2000, lost the 2005 final and lost the tiebreaker game to finish fourth in 2009. After winning an emotional QMJHL final against arch-rivals Quebec Remparts with wins in overtime in games six and seven, Serge Beausoleil's men will try to continue their magical journey. A new chapter begins. "We have put the President Cup in the box. The goal now, the next step, is the Memorial Cup", said the Oceanic bench boss.

Oshawa and Rimouski have never faced each other in the Memorial Cup. Beausoleil isn't losing sleep over the fact that he has to prepare his team for an opponent they don't know too well. "The QMJHL has absolutely nothing to envy from the rest



Montreal Canadiens 2013 1st pick Michael McCarron led the Oshawa Generals with 5 game winners during the OHL playoffs.

of Canada. We have no complex", he says. "We will play our game, with our identity. The message that I said to the guys is, have fun playing and make the most of this experience."

Defense wins championships

The Generals will make their first appearance at the Memorial Cup tournament since 1997. Oshawa comes to Quebec filled with confidence thanks to a 4-1 win over the Erie Otters in the Ontario Hockey League final. A series that saw them limit phenom Connor McDavid to two goals and five assists in five games. Completely blanked in two of the five meetings, the future first overall pick of the NHL draft had averaged 2.8 points per game in the playoffs before facing the eventual OHL champions.

"It's a team effort," suggests Generals head coach DJ Smith. Oshawa is qualified by many as a defensive team, a notion that makes Smith laugh. "We were third in the league in goals scored this season, and our power play clicked at a 32% success rate in the playoffs."

In their 12th participation in the Memorial Cup tournament, the Generals will try to make history by winning a fifth title, which would place them first among the teams that are still active. The defunct Toronto Marlboros dominate with seven Cups. The last Oshawa conquest dates back to 1990, when a certain Eric Lindros was playing with the team.

Yesterday at the Memorial Cup

On the opening night of the 2015 MasterCard Memorial Cup, the host team, the Quebec Remparts, delighted the 9,497 fans in attendance at the Colisée Pepsi with a 4-3 win over the Western hockey league champions, the Kelowna Rockets. Adam Erne's empty net goal which made it 4-2 ultimately proved to be the game-winner.



COUPE MEMORIAL MASTERCARD 2015

SAMEDI, 23 MAI 2015

RONDE PRÉLIMINAIRE

OCÉANIC DE RIMOUSKI C. GENERALS D'OSHAWA

Journaliste: Mathieu Tanguay

Deux champions de leurs ligues respectives fouleront la glace du Colisée Pepsi de Québec pour la première fois samedi après-midi lors du jour 2 de la Coupe Memorial Mastercard 2015. Les monarches de la Ligue de hockey junior majeur du Québec, l'Océanic de Rimouski, se mesureront aux Generals d'Oshawa, dignes représentants de la Ligue de hockey de l'Ontario.

L'Océanic participe au tournoi à la ronde de la Coupe Memorial pour la quatrième fois en 20 ans d'histoire. Rimouski a remporté le titre national à sa première présence en 2000, s'est incliné en finale en 2005, et a perdu le match de bris d'égalité en 2009 pour terminer quatrième. Après avoir gagné une finale de la LHJMO émotive contre les Remparts grâce à des victoires en prolongation lors des matchs six et sept, les hommes de Serge Beausoleil vont tenter de poursuivre leur parcours magique. Un nouveau chapitre s'amorce. « On a mis la Coupe du Président dans la boîte. L'objectif maintenant, la prochaine étape, c'est la Coupe Memorial », explique l'instructeur-chef de l'Océanic.

Oshawa et Rimouski ne se sont jamais affrontés à la Coupe Memorial. La préparation en vue d'un match contre un adversaire qu'il ne connaît pas n'inquiète pas Serge Beausoleil. « La LHJMO n'a absolument rien à envier au reste du Canada. Nous n'avons aucun complexe », lance-t-il. « On va jouer selon



Le capitaine de l'Océanic Alexis Loiseau a dominé les marqueurs de Rimouski en saison régulière et en séries éliminatoires.

notre identité. Le message que j'ai lancé aux gars, c'est d'avoir du plaisir à jouer et de profiter au maximum de cette expérience. »

Oshawa sait contrer les meilleurs

Les Generals en seront pour leur part à une première présence au tournoi de la Coupe Memorial depuis 1997. Oshawa arrive à Québec rempli de confiance puisqu'en finale de la Ligue de hockey de l'Ontario, les Generals ont vaincu les Otters d'Erie 4-1, limitant le prodige Connor McDavid à deux buts et cinq passes en cinq matchs. Complètement blanchi dans deux des cinq rencontres, le futur premier choix au repêchage de la LNH avait maintenu une moyenne de 2,8 points par match en séries avant de se frotter aux éventuels champions.

« C'est un effort d'équipe », avance l'entraîneur-chef des Generals DJ Smith. Le qualificatif d'équipe défensive accolé à sa formation fait toutefois bien rire Smith. « Nous étions troisième dans la ligue pour les buts pour cette saison, et notre jeu de puissance affichait un taux de réussite de 32% dans les séries. »

À leur 12^e participation au tournoi de la Coupe Memorial, les Generals tenteront d'écrire l'histoire en remportant un cinquième titre, ce qui les placerait au premier rang parmi les équipes toujours actives. Les défunts Marlboros de Toronto dominant avec sept Coupes. La dernière conquête d'Oshawa remonte à 1990, alors qu'un certain Eric Lindros s'alignait avec l'équipe.

Hier à la Coupe Memorial

Lors de la soirée d'ouverture de la Coupe Memorial Mastercard 2015, l'équipe hôte, les Remparts de Québec, ont ravi les 9497 partisans présents au Colisée avec un gain de 4-3 sur les champions de la Ligue de hockey de l'Ouest, les Rockets de Kelowna. Le but dans un filet désert d'Adam Erne qui a fait 4-2 s'est finalement avéré celui de la victoire.



